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Próbne matury to dla uczniów klas trzecich czas na sprawdzenie swojej wiedzy i lepsze 

przygotowanie sie do prawdziwych egzaminów. Natomiast dla uczniów klas pierwszych i 
drugich to znakomita okazja, zeby choc na chwile „wyrwac sie” ze szkoly i wyruszyc na 
jednodniowa wycieczke. My, czyli klasa II E, równiez postanowilismy gdzies pojechac. Po 
namysle wybralismy Muzeum Historyczne w Sanoku. 

 
Muzeum znajduje sie w zamku wybudowanym przez staroste Mikolaja Wolskiego w 

latach 1523-48.  
 
 
Wystawa ikon... 
 
Mielismy okazje obejrzec w nim imponujacy zbiór ikon, z których najstarsze pochodza z 

XVw. Przedstawione sa nich m.in. sceny ukrzyzowania Chrystusa, zasniecia Marii, 
zwiastowania, oraz postacie swietych, np. sw Mikolaja czy swietych Kosmy i Damiana. 
Najwieksze wrazenie na zwiedzajacych robi duza ikona ukazujaca Sad Ostateczny. Ze 
szczególami przedstawiono na niej szereg scen, które beda mialy miejsce w dniu Sadu.  

W Muzeum zgromadzone sa równiez inne eksponaty zwiazane z religia prawoslawna – 
krzyze cerkiewne, choragwie, szaty i ksiegi liturgiczne. Ciekawe i zaslugujace na uwage sa tez 
plaszczenice – zblizone do naturalnych rozmiarów obrazy na plótnie lub desce, 
przedstawiajace zmarlego Chrystusa. Jest to rodzaj przestrzennego przedstawienia Grobu 
Panskiego. 

 
 
... i malarstwa Zdzislawa Beksinskiego. 
 
Po zwiedzeniu wystawy sztuki cerkiewnej przyszedl czas na galerie obrazów Zdzislawa 

Beksinskiego, znanego artysty pochodzacego z Sanoka. Zgodnie z jego testamentem Muzeum 
Historyczne stalo sie jedynym spadkobierca, posiada wiec najwiekszy zbiór dziel 
Beksinskiego. Twórczosc artysty jest dosc nietypowa. Na pierwszy rzut oka moze sie 
wydawac, ze obrazy nie przedstawiaja niczego konkretnego, ale kiedy przyjrzymy sie blizej 
staja sie dla nas bardziej zrozumiale. Postacie ludzkie, elementy architektury sa przedstawione 
za pomoca mistrzowsko ukazanych szczególów. To sztuka abstrakcyjna, czasem trudna do 
zinterpretowania. Potafi jednak wywrzec wrazenie na ogladajacych, o czym przekonalismy sie 
na wlasnym przykladzie.  

Zwiedzenie muzeum bylo dobrym pomyslem. I chociaz w ogladaniu wystaw 
przeszkadzal nam przenikliwy chlód panujacy w zamku, mysle ze moglismy sie duzo 
dowiedziec. Miedy innymi dzieki ciekawym opowiesciom naszego przewodnika.  

 
 

Beata Podsobinska 
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Mój dzisiejszy rozmówca – Kacper Mach o tym, co 

sklada sie na prawdziwy sukces, wie najlepiej. Kacper dzieki 
swej wiedzy i umiejetnosciom matematycznym otrzymal 
indeks na studia. Jest to naprawde ogromny wyczyn!  

  
 
Moze na poczatek opowiesz nam skad pochodzisz i 

dlaczego wybrales akurat liceum w Lesku? Czy po trzech 
latach nauki jestes zadowolony? 

 
Mieszkam w Orelcu kolo Soliny. Liceum w Lesku 

wybralem z dwóch przyczyn: krótki czas dojazdu do szkoly i 
wysoki poziom ksztalcenia. Moja opinia o tej szkole rosnie 
wprost proporcjonalnie do czasu spedzonego w niej. Jestem 
bardzo zadowolony z wyboru tej szkoly i nie wyobrazam 
sobie nauki gdzie indziej.   

 
 
Skad u Ciebie zainteresowanie matematyka? Kiedy 

zaczela sie Twoja matematyczna przygoda? 
 
Matematyka jest moja pasja juz od „zerówki”. 

Interesowalem sie nia od zawsze, glównie dzieki dzialaniom 
podejmowanym przez moich rodziców, którzy duza wage 
przywiazywali do rozwijania logicznego myslenia u mnie.  
Pierwszy raz na powaznie zainteresowalem sie matematyka 
w szkole podstawowej, gdzie matematyki uczyla mnie pani 
Maryla Orlowska. To jej zawdzieczam moje zamilowanie do 
tego przedmiotu oraz latwosc z jaka go sobie przyswajam. 
Równiez moi rodzice starali sie poszerzac moja wiedze i 
pomagali w rozwijaniu pasji.   

 
 
Otrzymales w nagrode indeks na studia. Moze 

opowiesz nam cos wiecej, o etapach przez które 
musiales przejsc, aby dzis móc sie pochwalic, tak 
ogromnym sukcesem?  

 
Konkurs rozpoczynaly eliminacje szkolne. Najlepsi mieli 

okazje zmierzyc sie z reprezentantami innych szkól w 
kolejnym etapie, tym razem juz powiatowym. W rozgrywce 
finalowej brali udzial zwyciezcy powiatowi, reprezentujacy 
swoje szkoly. Mialem okazje w tym uczestniczyc, a poniewaz 
jestem tegorocznym maturzysta zostal mi przyznany 
wspomniany juz wczesniej indeks.   

 
 
Jak dlugo trwaly przygotowania do olimpiady? 
 
Od ponad roku przygotowuje sie do olimpiady z 

matematyki, wiec aby przygotowac sie do olimpiady 
potrzebowalem kilku tygodni. Ten czas pozwolil na 
wystarczajace poszerzenie mojej wiedzy.  

 
 
Jak wygladala olimpiada? 
 
Oprawa olimpiady bardzo mi sie podobala, nie bylo 

zamieszania, kazdy wiedzial gdzie jest jego miejsce, w 
trakcie pisania dostalismy posilki. Jedynym mankamentem 
byly trudne zadania (smiech).  

 
 

Jaka byla reakcja Twoich znajomych gdy dowiedzieli 
sie o Twoim sukcesie?  

 
Rodzice byli mile zaskoczeni, gratulowali mi zdobycia 

indeksu, znajomi byli pelni podziwu dla moich umiejetnosci, 
spotkalem sie z brawami kolegów zas w gronie kuzynów mój 
sukces byl wyjatkowy, ale nie niepowtarzalny, poniewaz w 
mojej rodzinie nie tylko ja wykazuje zdolnosci matematyczne. 
Na pewno znacie równiez mojego brata Emila, który radzi 
sobie byc moze nawet lepiej ode mnie i jestem pewien, ze w 
przyszlym roku uda mu sie osiagnac znacznie wiecej niz 
mnie.   

 
 
Kto jest dla Ciebie najwiekszym autorytetem ? 
 
W zyciu staram sie byc indywidualista, choc czasem, gdy 

nie wiem jak sie zachowac, potrafie nasladowac innych. 
Jezeli chodzi o matematyke, podziwiam polskiego naukowca 
Stefana Banacha, którego dzialalnosc naukowa robi na mnie 
ogromne wrazenie.  

 
 
Komu chcialbys podziekowac?  
 
Najwieksze podziekowania skladam prof. Ryszardowi 

Samkowi, który byl opiekunem na zawodach, a takze jest 
wspanialym nauczycielem matematyki. Mój sukces zostal 
osiagniety dzieki samodzielnej pracy wlasnie pod 
przewodnictwem profesora, który kontrolowal moje 
przygotowania i udzielal fachowych porad. Jest jeszcze wiele 
innych osób, którym chcialbym podziekowac. Moglem takze 
liczyc na wsparcie calej mojej rodziny.  

  
 
Czy zamierzasz skorzystac z otrzymanego indeksu, 

czy tez spróbujesz powalczyc o cos innego?  
 
Póki co mam inne plany co do dalszego ksztalcenia, 

jednak jestem zadowolony z otrzymanego indeksu, gdyz w 
razie jakiegos niepowodzenia bede mógl z niego skorzystac.  

 
 
Co zamierzasz robic po studiach? Masz juz jakies 

plany?  
 
Po studiach zamierzam znalezc dobrze platna prace w 

wyuczonym zawodzie i byc moze stworzyc wlasna firme. 
Oczywiscie mam tez inne, dalsze plany, ale na razie skupiam 
sie na spelnieniu tych najblizszych, wiec tamte pomine.  

 
 
Czy myslisz, ze Twój sukces zmotywuje innych do 

pracy?  
 
Bardzo bym chcial i mysle, ze niektórzy zechca pobic 

mój wyczyn. 
 
 
Dziekuje za wywiad i zycze powodzenia. 
 

Rozmawiala Paulina Ogorzalek 

   

p r z y g o d a  
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 W pazdzierniku 2007r. odbyly sie eliminacje szkolne do etapu 

powiatowego olimpiady matematycznej im: prof. Hugona Steinhausa. 
Brali w nich udzial zawodnicy interesujacy sie matematyka, z róznych 
klas wiekowych i o róznym stopniu zaawansowania. Do nastepnego 
etapu który równiez odbyl sie w LO w Lesku przeszly trzy najlepsze 
osoby z kazdego rocznika. Ten stopien eliminacji wyróznial sie tym, ze 
brali w nim udzial równiez uczniowie z innych szkól, w tym wypadku z 
LO w Ustrzykach Dolnych. Do etapu trzeciego mogli sie zakwalifikowac 
zwyciescy poprzednich eliminacji w swojej grupie wiekowej oraz trzy 
osoby z kazdej szkoly uczestniczace w zawodach jako jej 
reprezentanci. Z LO w Lesku na final pojechali: Maciek Solon z klasy 
pierwszej, Emil Mach z drugiej i Kacper Mach z trzeciej. Przygotowywal 
nas do finalu prof.: Ryszard Samek który prowadzi specjalnie w tym 
celu kólko matematyczne, na którym spotykalismy sie raz w tygodniu. 
Przygotowanie merytoryczne mielismy wiec na wysokim poziomie.  

 
Dnia 2 lutego w sobote o umówionej porze podstawiony autokar 

zabral nas do Lancuta. Jest to bardzo ladne miasto, znajduja sie tam 
interesujace zabytki, szkola do której przyjechalismy ma ponad 
stuletnia tradycje, jest to Liceum Ogólnoksztalcace, którego mury 
kiedys opuscil znany matematyk Hugon Steinhaus. Gdy przyjechalismy 
wszystko bylo dopiete na ostatni guzik, usadowiono nas w lawkach i 

rozdano karty z 
zadaniami(bylo ich 
piec), na których 

rozwiazanie 
mielismy ponad 

cztery godziny. Po tym czasie wszyscy 
opuscili sale, komisja poinformowala 
nas, ze wyniki beda za miesiac.  

 
 
Gdy emocje opadly wszyscy 

zaczeli sprawdzac swoje zadania, 
szczególnie te trudniejsze i okazalo 
sie, ze Maciek osiagnal najlepszy 
wynik z naszej trójki. Pan prof. Samek 
pochwalil wszystkich i byl z nas bardzo 
zadowolony. Wyniki przyszly trzy 
tygodnie pózniej. Faktycznie, Maciek 
Solon spisal sie rewelacyjnie, lecz mój 
wynik równiez byl niczego sobie. Ja 
jako trzecioklasista otrzymalem indeks 
na studia matematyczne na Akademie 
Górniczo-Hutnicza w Krakowie. 

 
                                                                                                      

Kacper Mach 

 
  
 
 
 
 

 
I wreszcie nastal dzien 21 lutego 2008r... . 

W ten sposób mozna by zaczac to sprawozdanie, 
gdyz faktycznie, odkad otrzymalismy 
powiadomienie o zakwalifikowaniu sie do 
zawodów II stopnia LIX Olimpiady Matematycznej 
(czyli od 10.01.2008r) ja, czyli Emil Mach, mój 
kolega Andrzej Materna, oraz oczywiscie nasz 
Pan Profesor Ryszard Samek, któremu 
zawdzieczamy nasz sukces, z niecierpliwoscia 
oczekiwalismy tego dnia. Przez caly ten okres 
rozwiazywalem bardzo duzo zadan, w celu jak 
najlepszego przygotowania sie do konkursu. 

 
Ze szkoly wyjechalismy o godzinie 

jedenastej, i wszyscy bylismy pozytywnie 
nastawieni na wycieczke. Nie przeczuwalem, ze 
sama podróz bedzie trwala szesc godzin, lecz 
teraz nie zaluje. Widoki byly naprawde piekne, w 
koncu Lubelszczyzna to nie to co Bieszczady. Po 
przyjechaniu na umówione miejsce 
rozpakowalismy sie i poszlismy na kolacje. 
Najwieksza przyjemnosc byla jednak przed nami, 
a mianowicie jeszcze tego samego wieczoru 
udalismy sie do kina obejrzec film „Lejdis”. Mimo 
iz siedzialem na skraju w trzecim rzedzie i szyja 
bolala mnie od patrzenia sie do góry w lewa 
strone, film naprawde mi sie podobal i wszystkim 
polecalbym go obejrzec. Do schroniska 
wrócilismy dopiero o jedenastej wieczorem, 
dlatego tez niedlugo pózniej wszyscy juz 
spalismy. Nasz sen trwal jednak krótko, gdyz 
wstalismy o szóstej trzydziesci. Na godzine 
siódma trzydziesci zaplanowano sniadanie, a  

 

 
konkurs mial zaczac sie o dziewiatej i trwac piec godzin. Tak tez sie 
stalo, i juz o trzeciej jedlismy obiad, podczas którego z nieopisana 
radoscia opowiadalem, jak genialnie rozwiazalem zadania. Zupa byla 
syta, nie mówiac juz o drugim daniu, wiec bardzo ucieszylem sie na 
wiesc, ze idziemy zwiedzic stara czesc miasta. Niestety zamek byl 
zamkniety dla zwiedzajacych dlatego tez z tej pieszej wycieczki 
zapamietalem tylko pomnik Marii Konopnickiej. Po powrocie do 
schroniska nie mielismy zbyt wiele czasu na odpoczynek, gdyz 
spieszylismy sie na kolacje, tak jak i poprzednio bardzo smaczna. Zaraz 
po tym posilku poszlismy na film „Jumper” (co znaczy skoczek) 
wprawdzie juz nie tak ciekawy jak poprzedni, ale za to z calkiem dobrymi 
efektami specjalnymi. Gdy sie skonczyl wrócilismy do schroniska, gdzie 
moglismy, zarówno ja, jak i Andrzej, w pelni omówic nasze sposoby 
rozwiazania zadan. Wtedy wlasnie okazalo sie, ze moja radosc byla 
przedwczesna, poniewaz wcale nie poszlo mi tak genialnie, jak 
myslalem. Przed snem rozegralem jeszcze z Andrzejem partie szachów i 
poszedlem spac. Nastepnego dnia wstalismy w pól do siódmej, konkurs 
zaczal sie o dziewiatej, z ta jednak róznica, ze zadania byly duzo 
trudniejsze. Bylo ich trzy, czasu mielismy az piec godzin, a mimo to 
ciezko bylo sie w nim zmiescic. 

 
Warto tutaj wspomniec o ciekawym systemie oceniania: 

maksymalna ilosc punktów to szesc, jesli zadanie zrobione jest cale, z 
drobnymi bledami, jesli natomiast pomylki sa powazne, uczestnik 
otrzymuje piec punktów. Jesli uczen zrobil tylko pól zadania, to ma dwa 
punkty, zas jesli wcale, to zero punktów. Komisja nie uznawala 
mozliwosci otrzymania jednego, trzech lub czterech punktów. Taka 
metoda punktacji dala mi szanse otrzymania przyzwoitej ich liczby, 
dlatego pelen optymistycznych nadziei, po obiedzie, wyruszylem wraz z 
Panem Profesorem i Andrzejem w droge powrotna do ukochanego 
Leska.  

  
 

Emil Mach 

Ol i m p i a d a  M atematyczna  i m .  
P ro f .  Hugona  ste i n h ausa  

Z a w o d y  I I  s t o p n i a  
L I X  O l i m p i a d y  M a t e m a t y c z n e j  
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Football…Kto nie slyszal o tym sporcie? Kontra, spalony, wybicie, rzut 
wolny, dosrodkowanie i … GOOL!! - skanduja tlumy kibiców. 90 min. 
emocjonujacego spotkania: faule, zólte i czerwone kartki, zmiany, i ostatnie 
sekundy meczu. Jeszcze jedna akcja, jedno rozegranie i… gwizdek 
sedziego konczy spotkanie. Chwala zwyciezonym, a gorycz porazki i lzy dla 
przegranych. Taki jest sport, ktos musi wygrac, by ktos mógl przegrac. 
Jednak ostatnimi czasy to nie pilkarze sa gwiazdami meczy, lecz kibice, a 
raczej pseudo-kibice. Dla nich spotkanie sportowe to czas przygotowania sie 
do najwazniejszej czesci spotkania. Po koncowym gwizdku to Oni sa 
glównymi gwiazdami tzw. ustawek - pseudo-popisów umiejetnosci bicia sie 
kibiców przeciwnych druzyn. Jednak wielu uczestników takich walk nie 
spodziewa sie, ze udzial w „ustawce” moze zmienic cale ich dotychczasowe 
zycie. Jedni koncza w szpitalach, poobijani, polamani, z urazami konczyn i 
organów wewnetrznych, inni na wózkach inwalidzkich. Jednak coraz wiecej 
osób tej grupy kibiców konczy w zakladach karnych.  

 
Historie jednego z uczestników tzw. ustawki przedstawil spektakl 

„Odbicie” zaprezentowany uczniom Liceum Ogólnoksztalcacego w Lesku.  
Widzowie poznali los Tomka - bylego studenta, który porzucil zycie 

pilnego ucznia, na rzecz organizowania pseudo-spotkan. Chlopak byl 
dobrym i madrym dzieckiem. Jednak zle towarzystwo sprawilo, ze 
zainteresowania Tomka diametralnie sie zmienily. Przerwal nauke, spotykal 
sie z osiedlowymi chuliganami, a co wiecej zaczal brac udzial w bijatykach. 
Nie podejrzewal, ze jedna z takich akcji moze skonczyc sie dla niego 
tragicznie. 

Momentem zwrotnym, jak sie poczatkowo okazalo, bylo spotkanie z 
Magda-kolezanka ze szkoly. Dziewczyna byla zdziwiona przerwaniem nauki 
przez kolege, ale nie przypuszczala, ze Tomek moze miec powiazanie z 
grupa pseudo-kibiców. Poczatkowo spotykali sie, rozmawiali, ale chlopak nie 
mial dla niej czasu - wybieral sie wlasnie na „mecz”. Jednak powrócil z niego 
bardzo zdenerwowany, skrzetnie ukryl kij baseball-owy, lancuch i inne 
„gadzety”. Co wiecej na drugi dzien w gazecie ukazal sie artykul o 
tragicznych skutkach walk kibiców, w których bral udzial m.in. Tomek. 
Chlopak bardzo sie przerazil, przez kilka dni nie mógl znalezc sobie miejsca, 
gdy w koncu opowiedzial cala historie Magdzie. Dziewczyna jako studentka 
prawa znala konsekwencje prawne, jakie mogly czekac na kolege. Jedynym 
wyjsciem bylo modlic sie o zdrowie dla poszkodowanego, aby wyszedl bez 

szwanku z calego zdarzenia, oraz 
zgloszenie sie na policje. Tylko w 
taki sposób Tomek mógl nie trafic 
do wiezienia. 
 

Jednak los bylego studenta 
konczy sie inaczej. 
Poszkodowany chlopak skonczy 
na wózku inwalidzkim, a Tomek 
trafia do zakladu karnego. 
Ostatnia scena przedstawia 
chlopaka, który dzwoni do 
swojego taty blagajac, o zabranie 
go z wiezienia. Jak widzimy nie 
wszystko dobrze sie konczy, 
zreszta tak samo jak w zyciu. 

Spektakl „Odbicie” pokazal 
widzom, ze nasze zycie moze 
zalezec od jednej decyzji, w tym 
wypadku od wziecia udzialu w 
„ustawce”. Nieprzemyslany ruch, 
zle towarzystwo i mozna 
skonczyc w zakladzie karnym. 
Aktorzy apelowali glównie do 
mlodziezy z prosba o rozwage, 
umiejetnosc odrózniania dobra od 
zla, mimo iz jest to niekiedy 
trudne. Ale jak sie okazuje, 
decyzje maja ogromny wplyw na 
dalsze zycie, nie tylko nasze, ale 
równiez innych, którzy moga stac 
sie ofiarami naszej glupoty. 
Mozemy wybrac droge Magdy- 
uczciwej, sumiennej studentki 
dazacej do osiagniecia czegos 
waznego i wartosciowego w 
zyciu, albo podazac za Tomkiem i 
skonczyc w wiezieniu. Wybór 
nalezy do WAS! 

 
 

Magdalena Uzdejczyk 
 
 

 

 

Napisany w 1948 roku 
wiersz Tadeusza Rózewicza pt.” 
Warkoczyk” to niezwykle 
oszczedna w formie a zarazem 
wymowna refleksja poety 
wywolana wizyta w muzeum w 
Oswiecimiu. Jest przykladem liryki 
roli, opisowej i narracyjnej. 
Podmiot liryczny jest 
wszechobecny, przedstawia 
wydarzenia tak, jakby byl ich  

 

 

 

 

 

swiadkiem. Opowiada przede wszystkim o tym, kogo przewozono do 
obozów. Byli to zarówno mezczyzni, kobiety, jak I male dzieci. Bohater 
liryczny ukazuje zawartosci gablot, w których oprócz wlosów kobiet leza 
równiez szpilki, grzebienie, niegdys do nich nalezace. Teraz mozna je 
jedynie ogladac jako przedmioty w muzeum. Sa to tylko slady pozostale po 
uduszonych w komorach gazowych kobietach. Nie ma juz w nich zycia, 
ucieklo ono wraz z ich smiercia. Podmiot mówiacy wspomina takze o 
„warkoczyku ze wstazeczka”, co swiadczy o tym, iz w obozach ginely takze 
niewinne dzieci. Ich miejsce powinno byc w szkole, pomiedzy rówiesnikami. 
Ten maly warkoczyk jest symbolem ich cierpienia. Jego miejsce jest teraz w 
wielkich skrzyniach, posród innych ozdób nalezacych do zmarlych 
wiezniarek. Wiersz jest utworem niezwykle prostym, i w swej prostocie 
bardzo przejmujacym. Uswiadamia nam co przezyli bezbronni ludzie 
podczas wojny.      

Anna Piotrowska 

 

O D B I  C I  E  

O  „ W a r k o c z y k u ”  T a d e u s z a  R ó z e w i c z a  
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(...) Nie ma tych miasteczek, gdzie biblijne piesni 
Wiatr laczy z polska piosnka i slowianskim zalem, 
Gdzie starzy Zydzi w sadach pod cieniem czeresni 

Oplakiwali swiete mury Jeruzalem. 
 

Nie ma juz tych miasteczek, przeminely cieniem, 
I cien ten klasc sie bedzie miedzy nasze slowa, 

Nim sie zbliza bratersko i zlacza od nowa 
Dwa narody karmione stuletnim cierpieniem. 

1947  
 

Antoni Slonimski, Elegia miasteczek zydowskich 
 
 
 
 

Zydzi juz od czasów sredniowiecznych byli obecni na 
ziemiach polskich, jednak w wyniku zaglady dokonanej w 
czasie II wojny swiatowej praktycznie znikneli oni z naszego 
kraju. W miastach i miasteczkach, które przed wojna byly 
zamieszkale nawet w 50% przez wyznawców religii 
mojzeszowej, dzis pozostaly jedynie gdzieniegdzie 
charakterystyczne budowle i kirkuty. W Lesku przed wojna 
Zydzi stanowili ponad 14% ogólu mieszkanców, wiekszosc z 
nich zginela w czasie wojny, a ci, którzy ocaleli wyjechali 
stad i w wiekszosci juz wiecej tu nie powrócili. Naszym 
obowiazkiem jest dolozyc wszelkich staran, aby ocalic od 
zapomnienia to, co po nich zostalo… 

 
 
 
"Historia i kultura Zydów polskich" taki tytul nosi konkurs organizowany, co dwa lata przez fundacje SHALOM 

przy wspólpracy z Ministerstwem Edukacji Narodowej, Zydowskim Instytutem Historycznym i Instytutem Pamieci 
Narodowej. Konkurs ten sklada sie z dwóch etapów. Etap pierwszy polega na napisaniu obszernej (ok. 15 stron) pracy 
zwiazanej z obecnoscia Zydów w danym regionie i przeslanie jej do Komitetu Organizacyjnego w Warszawie. Wazne, 
aby praca byla twórcza i samodzielna. Jezeli praca sie spodoba uczen zostaje zakwalifikowany do finalu ustnego, który 
odbywa sie juz w Warszawie. Etap ten obejmuje odpowiedz na pytania z zakresu wiedzy ogólnej i wypowiedz na temat 
wybranych lektur i obrone pracy pisemnej. 

 
 
Celem konkursu jest zachecenie mlodych ludzi do tego, aby spróbowali w swojej 

najblizszej okolicy odnalezc slady obecnosci Zydów, poznali ich historie, zwyczaje. Jest to 
bardzo wazne zwlaszcza teraz, gdy temat Zydów stal sie na nowo obecny w mediach. Aby móc 
sie do tego ustosunkowac nalezy samemu, choc po czesci poznac prawde. Niestety wsród nas 
jest coraz mniej ludzi, którzy moga cos powiedziec o stosunkach polsko- zydowskich i czesto 
jedynym zródlem informacji sa dziela spisane przez tych, którzy zdazyli... Mimo to warto sie 
zainteresowac ta tematyka, gdyz od tego w duzej mierze zalezy czy dziedzictwo, jakie 
pozostawili po sobie nasi starsi bracia w wierze przetrwa. Nie chodzi tu wylacznie o zabytki 
materialne, ale przede wszystkim o pamiec. Tak czesto zapominamy, ze historia  Polaków i 
Zydów jest ze soba nierozerwalnie zwiazana. 

  
 

 
 Nasze LO doczekalo sie juz kilka lat temu finalistów. W tym roku prace wyslaly trzy nasze uczennice. Teraz 

pozostaje nam czekac na ogloszenie wyników i byc dobrej mysli!!! W koncu juz raz sie udalo… 
 
 

Iwona Urban 

„Aby pamietac . . . ”  
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Doskonale wiedza o tym nasi uczniowie — 
uczestnicy konkursów wiedzy jezykowej. Co roku 
NKJO w Mielcu organizuje Regionalny Konkurs Jezyka 
Angielskiego pod patronatem UMCS w Lublinie. 

 

Konkurs jest skierowany glównie do uczniów 
klas maturalnych szkól powiatu mieleckiego oraz 
powiatów sasiadujacych. Jego celem jest 
popularyzacja i wzbudzanie zainteresowania wsród 
uczniów jezykiem i kultura krajów anglosaskich. 
Konkurs podzielony jest na dwa etapy. Uczestnicy I 
etapu pisza test zawierajacy zadania gramatyczne, 
czytanie ze zrozumieniem i tzw. „kulturówke”, czyli 
zagadnienia zwiazanie z wiedza o krajach 
anglojezycznych. Dla przykladu: na tegorocznym 
konkursie nalezalo wiedziec ile pasków, a ile gwiazdek 
znajduje sie na fladze USA, gdzie urodzil sie Szekspir, 
kiedy mial miejsce pierwszy atak terrorystyczny i od 
jakich slów zaczyna sie hymn Wielkiej Brytanii. 

 

 

 

 

 

 

Konkurs nie nalezy do najprostszych, ale 
wszystkiego mozna sie nauczyc, a konkurencja jest 
ogromna. Udzial brali w nim uczniowie m.in. ze szkól z 
Jasla, Krosna, Mielca, Sedziszowa Mlp. Laczna liczba 
uczestników to ok. 150 osób. Nasza szkole 
reprezentowali: Ania Fuks, Martyna Wasylewicz, 
Ewelina Worona i Krzysztof Slazyk. Nagrody glówne w 
rywalizacji to indeksy NKJO w Mielcu, wiec gra warta 
jest swieczki. 

 

21 lutego odbyl sie natomiast szkolny konkurs 
jezykowy, którego nazwa brzmiala: „Around Great 
Britain”. Zadaniem jego uczestników bylo opanowanie 
otrzymanego wczesniej materialu zawierajacego 
informacje o Wielkiej Brytanii. W tej rywalizacji 
pierwsze miejsce zajal Andrzej Materna, drugie miejsce 
Elzbieta Miller, na trzeciej pozycji uplasowala sie Anna 
Fuks. 

 

Opiekunka i organizatorka konkursów byla 
niezmordowana profesorka Angelina Rusinek, której 
serdecznie dziekujemy. 

Ewelina Worona
 

English is easy! 
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